
| 397 |

GEODETSKI VESTNIK | 67/3 |

NO
VIC

E |
 N

EW
S31. KONFERENCA IN 19. KONGRES MEDNARODNEGA KARTOGRAFSKEGA ZDRUŽENJA, 

CAPE TOWN, JUŽNA AFRIKA, 13.–18. AVGUST 2023
31. konferenca Mednarodnega kartografskega združenja (ICA/ACI, uradno International Cartographic 
Association / Association Cartographique Internationale) je potekala od 13. do 18. avgusta v mestu Cape 
Town v Južni Afriki. Konference se nas je udeležilo 845 kartografov in drugih strokovnjakov, ki se ukvar-
jamo s kartografijo in sorodnimi geoinformacijskimi znanostmi. Prišli smo iz 87 držav, med njimi iz kar 
33 afriških. Iz Slovenije sva se dogodka udeležila Primož Kete z Geodetskega inštituta Slovenije ter doc. 
dr. Dušan Petrovič s Fakultete za gradbeništvo in geodezijo UL, slovensko zastopstvo pa je dopolnil še 
kolega dr. Bojan Šavrič, ki je sicer zaposlen pri ameriškem podjetju ESRI.

Mednarodna kartografska konferenca se je po dvajsetih letih vrnila na afriško celino, od koder na tovrstne 
strokovne dogodke praviloma prihaja najmanj udeležencev. Tokrat so bili prisotni predstavniki več kot 
polovice afriških držav, kar je velik dosežek za organizatorje in tudi velik korak v razvoju in širjenju znanja 
kartografije in geoinformatike v Afriki. Država gostiteljica je bila prav tako kot leta 2003 Južna Afrika, 
je pa dogodek potekal v drugem mestu. Če smo pred dvema desetletjema zaradi velikega varnostnega 
tveganja za prosto gibanje po mestu Durban večinoma doživljali eno najbolj neposrečenih mednarodnih 
konferenc, je bilo letošnje ozračje mnogo boljše. 

Že res, da tudi na ulicah Cape Towna najdemo številne brezdomce in berače, kar je posledica izredno 
visoke brezposelnosti v državi – ta presega 40 %, med mladimi pa celo 70 % – a je šestmilijonsko mesto, 
vsaj njegovo ožje središče, sicer presenetljivo urejeno, čisto in tudi dovolj varno za prosto gibanje. Posebej 
navdušujoči sta Mizasta gora in Levja glava, prepoznavni vzpetini, ki se dvigata neposredno nad zalivom 
in mestom ob njem. Prav tako je bilo zanimivo presenečenje odprtje konference; v nasprotju z običajnimi 
dodelanimi kulturno-strokovnimi predstavami je bilo tokratno sproščeno, naravno, precej tudi po zaslugi 
karizmatičnega direktorja konference Morena Letsose, ki je dogodek kar sam tudi povezoval.

Pregled stanja in trendov na področju kartografije in sorodnih geoinformacijskih znanosti smo udeleženci 
podali v več kot šeststo predstavitvah v kar 150 različnih sekcijah, nekaj vsebin je bilo prikazanih tudi na 
posterjih. Prej navedeni trije slovenski udeleženci smo prispevali dve predstavitvi. Izmed petih plenarnih 
predavanj bi posebej izpostavila uvodnega, v katerem nas je prof. Barend Erasmus z južnoafriške Uni-
verze v Pretoriji nazorno podučil o vlogi kartografije pri opozarjanju na neizogibne posledice globalnih 
podnebnih sprememb. Na dogodku so se srečale vse komisije in delovne skupine ICA, nekatere so pred 
konferenco izvedle tudi delavnice. 

Na spremljevalni razstavi je bilo na ogled več kot 350 atlasov, kart in digitalnih kartografskih izdelkov 
iz 31 držav, med njimi devet iz Slovenije. V primerjavi s prejšnjimi razstavami, na katerih je bila večina 
kart razstavljenih v živo, so bili letos prvič razstavljeni le kartografski izdelki, ki jih v digitalnem okolju 
ni mogoče učinkovito predstaviti (atlasi, 3D-karte in modeli ipd). S tem je razstava izgubila nekaj čara, 
res pa je bila in je širši javnosti še dostopna na spletni strani https://icc2023.org/index.php/internati-
onal-map-exhibition/. Zato pa je bilo v živo na ogled 176 risb otrok s kartografsko tematiko, kjer je 
Slovenija sodelovala s petimi izdelki. Tudi te slike so še vedno na voljo za ogled za ogled na spletnih 
straneh konference. 

Organizatorji so pripravili tudi različne tehnične obiske in družabne dogodke, med njimi tradicionalno 
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Slika1: Novoizvoljeno vodstvo ICA/ACI.

Prvi in zadnji dan konference smo se nacionalni predstavniki zbrali na 19. kongresu oziroma generalni 
skupščini ICA/ACI. Sprejeli smo kar nekaj sprememb in dopolnitev statuta, poleg sprejetja poročil in 
obravnave programov dela za naslednje obdobje pa smo izvolili še novo vodstvo. Predsednik ICA v nas-
lednjem štiriletnem obdobju bo ponovno dr. Georg Gartner iz Avstrije, ki je to vlogo opravljal že v letih 
2011–2015, generalni sekretar ostaja Švicar Thomas Schulz, novih pa je vseh sedem podpredsednikov, 
med njimi tudi dr. Dušan Petrovič kot prvi Slovenec na tem položaju. Potrjene so bile komisije in delovne 
skupine, po osmih letih vodenja Komisije za planinsko kartografijo pa Slovenija za naslednje obdobje 
štirih let prevzema vodenje skupne Komisije za toponime ICA in Mednarodnega geografskega združenja 
IGU. Vodil jo bo dr. Matjaž Geršič z Geografskega inštituta ZRC SAZU. 

Najvišje priznanje združenja – zlato medaljo Carla Mannerfelta – je za dolgoletno delo in prispevek k 
razvoju kartografije prejela, kot prva ženska, prof. dr. Cynthia Brewer iz ZDA, znana po svojem prispevku 
k oblikovanju kart, predvsem z uporabo barv. Med tremi prejemniki naziva častnega člana pa omenimo 
mnogim slovenskim kartografom in geografom zelo znanega prof. dr. Petra Jordana iz Avstrije, ki se 
intenzivno ukvarja s problematiko toponimov. Izbrali smo še gostitelja kongresa in konference čez štiri 
leta, ko se bomo zbrali v Tel Avivu, še prej pa na kongresu leta 2025 v kanadskem Vancouvru. 
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Slika 2: Udeleženci orientacijskega teka.

Dušan Petrovič, UL FGG, in Primož Kete, Geodetski inštitut Slovenije
Foto: Primož Kete, organizatorji Orientacijskega teka


